
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Bestyrelsesmøde tirsdag d. 28.5.2019 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne Holstein 
Ipsen, Carl Høj Laursen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen (supp.), Tanja Vinther (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Rikke Jensen (medarb.), Torbjørn (elevrep.), Alexander (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Birgit, Alexander, Torbjørn 
Mødested:  

Det forventes, at man har spist hjemmefra, men i løbet af mødet vil der blive serveret lidt brød.  

Dagsorden 
Ordstyrer: Hanne 
Pkt. 1 Underskrive referat Referatet blev underskrevet.  5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Godkendt B 5 min. 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Personalenyt: 
Vi har en lærer, der har sagt op pr. 31.7. Vi har i går ansat 
en ny lærer i stedet, Andreas Tharben Hansen. Han starter 
1. august.  
 
Vuggestuepladser og børnetal:  
Carsten orienterer om flere børn i børnehuset, primært i 
vuggestuen. Vi har sagt ja til at tage i mod de børn, der 
søger om plads. Der er ikke bevilget ekstra midler fra 
forvaltningen, men der ses på de ekstra udgifter, det øgede 
børnetal medfører sidst på året.  
Det betyder, at der skal ansættes 3 nye voksne. 2 
pædagoger og en medhjælper. 
 
Photocare har tilbudt at komme og tage billede af børnene. 
Enten situationsbilleder på legepladsen, eller portrætfoto. 
Kan de også lave et gruppebillede? Det er gruppebilleder 
man ofte bruger i dialog med barnet. Carsten laver en aftale 
med Photocare. 
 
Liv i Ådalen:  
Unge- og kulturhus. Lars Breum og René sidder i 
arbejdsgruppen, ligesom styregruppen for Liv i Ådalen tager 
del i arbejdet. Tanken er, at alle skal kunne benytte huset. 
Muligheder, der er ved at blive undersøgt: Dagplejere, 
pauserum for hjemmeplejen, bogbus, undervisning, 
Jobcenteret, sundhedshus, ungdomsskolen m.fl.  
Der skal søges penge til at bygge et nyt hus. Mulig placering 
på den anden side af vejen, men andre placeringer kan også 
være i spil. Vi søger flere legekammerater til at tage del i 
arbejdet og er pt i gang med at folde tankerne og ideerne ud 
sammen med mulige interessenter.  
Samarbejdspartnere indtil videre: Skolen og børnehuset, 
idrætsforeningen (IFÅ), landsbyklyngen, demorådet, 
Distriktsrådet, Syddjurs Kommune. 
 
Der er arbejdsgruppemøde d.3.6 kl.19.00. Kom og følg med! 
 
Overgange fra dagtilbud til skole: 
Der er kommet nyt overgangspapir med små justeringer. Vi 
afventer en forældreudgave. 
 
Justering af folkeskolereform:  
Der er med lovændringen bl.a. vedtaget en afkortning af 
skoledagen i indskolingen. Det betyder, at der skal føres 

O 20 min. 
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tilsyn til de elever der skal med skolebus/i SFO, da bussen 
først kører kl.14.  
 
Skemaer for afdelingerne blev gennemgået med 
justeringerne indarbejdet. 
 
Vi skal ikke længere søge om at konvertere den 
understøttende undervisning til to-lærertimer, men har 
mulighed for at konvertere to timer på mellemtrinet og i 
udskolingen. Her har vi tidligere fået dispensation til tre 
lektioner. Vi forkorter skoleugen med to lektioner på 4.-9. 
årgang. Det betyder i praksis, at eleverne får én lektion mere 
i det kommende skoleår end sidste skoleår.  
 
Der er også vedtaget ændringer i forhold til valgfag i 
forbindelse med forlig om øget praksisfaglighed i 
Folkeskolen. Det betyder, at de praksis/musiske fag bliver 
obligatoriske for skolen at tilbyde som valgfag i udskolingen. 
Håndværk og design skal udbydes, madkundskab, 
billedkunst og musik kan tilbydes. Disse gælder for 7-8. 
årgang. Valgfagene bliver 2 årige og skal afsluttes med 
afgangsprøve.  
I Syddjurs er det derudover besluttet, at 9. årgang skal have 
et obligatorisk valgfag om iværksætteri. To lærere er blevet 
uddannet til at varetage det. 
 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Bortfalder O 10 min. 

Pkt. 5 Princip for SFO, opfølgning 
og tilsyn. Lejla inviteres med 
til punktet. 
Herunder også SFO 
legeplads. 
Princippet vedlægges som 
bilag. 
 

Lejla holder ferie og deltager derfor ikke. Punktet udsættes 
til november, da der holdes pædagogisk dag d. 26.10. i 
SFO. Her arbejdes der bl.a. med princippet for SFO med 
personalet. 
 
Det, der er blevet lavet ved stien og i den lille skolegård med 
fliserne, er ikke godt nok. Morten har været i dialog med 
kommunen. Der skal lægges ny asfalt på stien op til SFO. Vi 
har ikke en dato for det. Det er på vej. Bestyrelsen tager 
kontakt til kommunen og spørger til, hvornår vi kan forvente, 
det bliver udbedret. Morten sender kontaktoplysningerne i 
mail. 
 
Hvilke dage er der hvilke aktiviteter i SFO? Det kan man se 
på tavlen og i nyhedsbrevet fra SFO. Kan det gøres mere 
tydeligt? 
Der er ingen aktivitet på SFO-tabulex, da ForældreIntra 
bruges i stedet. 
 
Vi tager punktet op igen på bestyrelsesmødet i november.  

O 25 min. 

Pkt. 6 Årsberetningsmøde og 
kontakt til forældrene. 
Årsberetningsmøde er fastsat 
til tirsdag d. 18.6 Kl. 19.00. 
Forældrerådene inviteres 
direkte. 
Indhold aftales på baggrund 
af Jespers gennemgang af 
temaer. Indhold uddelegeres 
evt.  
Mødeform og mødeleder 
aftales.  
Evt. drøftelse med forældrene 
om Fremtidens Børn og 

Jesper har spurgt Kirstine Bille, om hun kan deltage på 
aftenen, men har ikke fået svar endnu. 
 
Program for aftenen 
19-19.20     Årsberetning 

 Fremtidens børn og læring 
(Jesper/Bjarke) 

 udfasning af specialklasser (Morten) 
                      
19.25-19.55  Dialog med forældrerådene 
                     Pause 
20.10-20.30  Aula (Rene) 
20.30-21.00  Liv i Ådalen (Hanne) 
 

B
/
D 

25 min. 
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læring/Budget 2020 på 
baggrund af dialogmøde og 
Implements oplæg til 
politikkerne.  
 
Forslag: politiker inviteres til 
årsberetningsmødet til debat 
og dialog med bestyrelsen og 
de fremmødte forældre. 
 
Info fra Liv i Ådalen og info 
om Aula bliver også en del af 
mødet. 

Invitation til årsberetningsmødet laves af Susanne, Morten 
sender direkte ud til forældrerådene og alle forældre. 
 
Forplejning: Smagsprøver på tapas serveres. Det er samme 
tapas, som også kan købes til Blådalen. 

Pause 15 min. 

Pk. 7 Bestyrelsens holdning til 
manglende deltagelse i 
obligatoriske test og 
undersøgelser. Særligt den 
nationale trivselsmåling og 
nationale test. 

Bjarke opfordrer til en kort drøftelse af om det er ok, at børn 
ikke deltager.  
 
Morten oplyser, at det er obligatorisk for skolen at 
gennemføre både trivselsmålingen og de nationale test. 
De frivillige nationale tests er fortsat noget skolerne 
gennemfører i Syddjurs. FI-udvalget har gjort det valgfrit for 
skolelederne at beslutte, om de frivillige nationale test 
gennemføres på den enkelte skole. 
 
Det er ikke en beslutning, der ligger på skolen, men kan 
rejses politisk. 
 
På www.testogprøver.dk ligger en demotest, som man kan 
prøve. 
 
Oversigten over hvornår de nationale test ligger kan man se 
på ministeriets hjemmeside her: 
https://www.uvm.dk/folkeskolen/elevplaner-nationale-test--
trivselsmaaling-og-sprogproever/nationale-test/klassetrin-
fag-og-profilomraader 

D 10 min. 

Pkt. 8 Antimobbestrategi 
Vedtagelse af indhold. Form 
tilrettes endeligt 
efterfølgende. 

Antimobbestrategien er god og godkendes hermed. 
 
Der skal laves en let udgave og en mere uddybende 
udgave. 

D
/
B 

10 min. 

Pkt. 9 Aula og kommunikation 
mellem skole og hjem. 
Hvordan kan bestyrelsen 
understøtte implementeringen 
af Aula? 
Se bilag med udkast til 
kommunikationsstrategi. 

Udkast til kommunikationsplan gennemgås. Handleplanen er 
målrettet personalet, men der er også forhold, der vedrører 
forældre. Input tages med videre og handleplanen drøftes 
med personalet. Det næste halve år vil det være et fast pkt. 
på bestyrelsens dagsorden at følge op på implementeringen 
af Aula. 

 15 min. 

Pkt. 10 Årshjul og 
mødeplanlægning for det 
kommende år. 
Evaluering af bestyrelsens 
arbejde i det forgangne år. 
Årshjul og forslag til 
mødedatoer vedlægges som 
bilag. 

Vi vil gerne have en længere arbejdsdag i det kommende år. 
Datoerne er ok og hermed fastsat. 
 
Skal vi have nogle temaer på til drøftelse med forældrene i 
forbindelse med valget? 
Vi forholder os til det i løbet af vinteren. 
 
Evaluering af bestyrelsens arbejde og årshjulet gøres til en 
del af mødet d. 6.6. 

 20 min. 

Pkt. 11 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

- O 10 min. 

Pkt. 12 Punkter til kommende 
møder 

Princip for skolehjemsamarbejde tænkes sammen med Aula 
Aula-implementering er et fast punkt frem til nytår 
Overgange 
Facebook (tages op halvårligt) 

B 5 min. 

http://www.testogprøver.dk/
https://www.uvm.dk/folkeskolen/elevplaner-nationale-test--trivselsmaaling-og-sprogproever/nationale-test/klassetrin-fag-og-profilomraader
https://www.uvm.dk/folkeskolen/elevplaner-nationale-test--trivselsmaaling-og-sprogproever/nationale-test/klassetrin-fag-og-profilomraader
https://www.uvm.dk/folkeskolen/elevplaner-nationale-test--trivselsmaaling-og-sprogproever/nationale-test/klassetrin-fag-og-profilomraader
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Sprogvurdering 
Fremtidens kompetencer, praksiseksempler, besøg 
 
Princip for SFO tages til november 
Evaluering af bestyrelsens arbejde/årshjul 

Pkt. 13 Evt. Carl fortæller, at han trækker sig ud af bestyrelsen. Han har 
valgt at fordybe sig i bestyrelsesarbejdet i IFÅ i stedet. René 
træder til som suppleant og er fremover fuldgyldigt medlem 
af bestyrelsen. Tak til Carl for indsatsen i bestyrelsen. Vi 
melder ud, at der er en til to suppleantposter ledige i 
bestyrelsen, som vi gerne vil have suppleret op. 

 5 min. 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

NB! Der afholdes et ekstra bestyrelsesmøde d. 6.6.2019. kl. 19-21 med Fremtidens Børn og læring/Budget 
2020 som tema.  

 


